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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň 

17.2.2016 o 16,00 hod. zasadnutie miestne-
ho zastupiteľstva v zasadačke na 1. poschodí, 
Abovská 32, s programom, ktorý bol schválený 
.Zasadnutie otvoril a viedol p. František Krištof, 
starosta mestskej časti Košice – Barca. Pracovné 
predsedníctvo pracovalo v zložení: p. Franti-
šek Krištof, p. Imrich Buľko , PhDr. Mária Kme-
cová, Za zapisovateľku bola menovaná pani 
Lucia Brečková. Za skrutátora bol navrhnutý 
a schválený p.  Ing. Ivo Čabra, MBA. Za overo-
vateľov zápisnice boli navrhnutí p. Buľko Imrich 
a p. Marián Kačmár. Stála návrhová komisia pra-
covala v zložení Dušan Pracko a Jarmila Kuno-
vá. Prítomných bolo všetkých 7 poslancov, takže 
rokovanie bolo uznášaniaschopné.

Program rokovania :
1. Otvorenie

a)Schválenie programu rokovania,
b) Voľba návrhovej komisie,
c) Určenie overovateľov zápisnice

2. Dopyty a návrhy občanov
3. Kontrola uznesení
4. Správa starostu o činnosti 

od posledného MZ

 
5. Informácia predsedov komisií 

o činnosti
6. Správy o kontrolnej činnosti 

hlavného kontrolóra za rok 
2015

7. Návrh využitia účelovej dotácie 
na rok 2016

8. Návrh využitia účelovej dotácie 
pre šport 

9. Stanovisko hlavného kontrolóra 
k Návrhu rozpočtu na rok 2016 
a roky 2017 - 2018 

10. Návrh programového rozpočtu 2016 
a návrhu na roky 2017-2018

11. Dodatok k zmluve o prenájme - 
telocvičňa

12. Prevod pozemkov na mestskú časť - 
Námestie ml. poľn., Za školou

13. Návrh na odkúpenie prenajatého 
pozemku - Kubíkova

14. Návrh VZN o symboloch mestskej časti
15. Dopyty a interpelácie poslancov
16. Rôzne
17. Záver

Program bol jednomyseľne schválený 
a pod ľa neho sa postupovalo s tým, že v rámci 
jednotlivých bodov boli poskytnuté nasledovné 
informácie - v samostatných článkoch.

Z činnosti starostu
Od zasadnutia miest   -

neho zastupiteľstva v de-
cembri 2015 som sa 
zúčastnil niektorých dôle-
žitejších ro ko vaní ako sta-
rosta, o ktorých je vhodné 
informovať:

• Dňa 14. 1. som sa 
zúčastnil slávnostného 
novoročného uvítania 
starostov v historickej 
radnici pod vedením 
mesta na čele s pánom 
primátorom Rašim s ná-

sledným zápisom do kroniky. Vo svojom prí-
hovore pán primátor predstavil svoje zámery 
v tomto roku a úlohy, ktoré nás čakajú.

• zúčastnil som sa 9. rokovania Rady staros-
tov v Košiciach dňa 15. januára 2016, kde bol 
prerokovaný návrh postupov pri riešení redukcie 
mestských častí v Košiciach (pokračovanie roko-
vania RS o prerušenom bode zo dňa 06.10.2015). 
Rada starostov v Košiciach neodporúčala Mest-
skému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať 
a schváliť predložené návrhy uznesení. 

• následne mimoriadne zasadnutie mest-
ského zastupiteľstva dňa 17. 1. 2016 preroko-
valo problematiku redukcie mestských častí so 
záverom, že referendum v termíne parlament-
ných volieb nebude a k danej problematike sa 
mestské zastupiteľstvo vráti po parlamentných 
voľbách.

• vo večerných hodinách, v historickej rad-
nici, som sa zúčastnil, na základe osobného 
pozvania prezidenta SR pána Kisku, stretnutia 
predstaviteľov verejnej správy a osobností kraja, 
s ohľadom na hlavné úlohy a námety do parla-
mentných volieb. Po jeho príhovore nasledovala 
diskusia.

• dňa 25. 1. som prijal generálneho riaditeľa 
KOSITu Ing. Mariána Christenka vo veci preroko-
vania spolupráce doterajšej a budúcej v oblasti 
separovaného zberu - likvidácia Čapašu a rie-
šenia komunikácie k spaľovni, ktorá je v hava-
rijnom stave.

• dňa 27.1.2016 som sa zúčastnil roko-
vania RZMK, ktoré sa uskutočnilo na úrade 
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našej mestskej časti. Hlavným obsahom roko-
vania boli informácie z rokovania Predsedníctva 
ZMOS 19.1.2016, ktoré predložil JUDr. Hlinka, 
a to hlavne z oblasti platnej legislatívy, návrhov 
legislatívy na zmeny a príprava snemu ZMOS. 
Ako účastník porady na Okresnom úrade, ako 
zástupca RZMK, som informoval o Programe 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košické-
ho samosprávneho kraja na roky 2016 - 2022 
s ohľadom na základné strategické ciele a 
vplyvy na životné prostredie. Prerokované boli 
aj otázky súvisiace s voľbami - legislatívne ne-
dostatky, ako aj problematika mestských častí v 
rámci Košíc.

• Dňa 29. 1. 2016 v dopoludňajších hodi-
nách som sa zúčastnil, na pozvanie riaditeľa 
okresného riaditeľstva Policajného zboru v Ko-
šiciach, súčinnostnej porady vedenia Policajné-
ho zboru v Košiciach, vedenia Mestskej polície 
v Košiciach, vedenia Hasičského a záchranného 
zboru v Košiciach s primátorom a so zástupcami 
mestských častí v kinosále OR PZ v Košiciach na 
Rampovej ulici. Pracovná porada bola zamera-
ná na vyhodnotenie bezpečnostnej situácie na 
teritóriu mesta Košíc za rok 2015 v nadväznos-
ti na príslušné obvodné oddelenia a mestské 
časti. Zároveň boli predložené aj vizualizácie 
možných bezpečnostných opatrení v doprave a 
v predchádzaní dopravným nehodám.

• Dňa 2.2.2016 som rokoval s riaditeľom zá-
vodu VVS, a.s. Ing. Fedákom vo veci investič-
nej akcie - kanalizácia Svetlá Pusta, kanalizácia 
a vodovod Berzeviczyho ulica a riešenie opravy 
komunikácie k ČVO, resp. spaľovni Kosit, a.s..

• Dňa 2.2. 2016 som rokoval na miestnom 
úrade s primátorom mesta Košice MUDr. Richar-
dom Rašim, PhD, MBA, a to vo veci nevyhnutnej 
rekonštrukcie ulice Abovská - Hečková, zámery 
územného plánu a ich riešenie vo forme do-
plnkov a zmien v úrovni zóny a HSA doposiaľ 
predložených, zapracovanie cyklochodníka 
Fándlyho - Šebastovce a k letisku do územné-
ho plánu, možná fi nančná výpomoc pri úprave 
Čapašu z úrovne mesta, problematika využitia 
športu v Barci, možnosť združenia prostriedkov 
na opravy komunikácií - Podnikateľská, k spa-
ľovni, Pri železničnej stanici, fi nancovanie a re-
dukcia mestských častí, úprava hraníc.... 

• Dňa 3.2. 2016 som rokoval s investičný 
riaditeľom VVS, a.s., Ing. Róbertom Hézselym 
ohľadom možnosti realizácie kanalizácie Svetlá 
Pusta. Táto akcia opäť nebola zaradená do toh-
toročného plánu, hľadajú sa možnosti pri pre-
hodnotení plánu v druhom polroku, investičný 
riaditeľ navrhol možnosť participácie mestskej 
časti na akcii - zemné práce, o čom však musí 
rozhodnúť miestne zastupiteľstvo po vyprofi -
lovaní nákladov na zemné práce a musia byť 
podpísané zmluvy o napojení sa na kanalizáciu.

• Dňa 4. 2. 2016 sa na miestnom úrade us-
kutočnilo pracovné rokovanie, ktoré som zvolal 

vo veci súčasného postupu výstavby telocvične 
za základnou školou, a to za účasti poslancov, 
mestského poslanca Mgr. Sidora a zástupcu re-
alizátora Ing. Kardoša.

• Dňa 5.2. sa uskutočnilo rokovanie s riadite-
ľom Základnej školy Abovská, Mgr. Miroslavom 
Gajdošom vo veci stavu zabezpečenie projektu, 
resp. výzvy na obnovu školy, ako aj v oblasti za-
bezpečenia realizácie viacúčelového ihriska za 
školou.

Správy kontrolóra
V rámci programu boli prerokované písom-

né správy o kontrolnej činnosti za rok 2015 pod-
ľa stanoveného plánu kontrol a úlohy zo strany 
miestneho zastupiteľstva - oslavy 800. výročia, 
ktoré predložila hlavná kontrolórka JUDr. Má-
ria Želinská. Miestne zastupiteľstvo ich vzalo 
na vedomie a žiada starostu v zmysle záverov 
kontroly o písomnú informáciu na najbližšom 
zasadnutí vo veci prijatých opatrení u zistených 
skutočností.

Účelové dotácie
Na základe návrhu zo stavebnej a fi nančnej 

komisie miestne zastupiteľstvo schvaľuje použi-
tie účelovej dotácie z úrovne mesta vo výške 10 
000 € na opravu zdravotného strediska. Miestne 

zastupiteľstvo vzalo na vedomie schválenú do-
táciu na šport vo výške 5 000 € v zmysle účelu 
a metodiky, použitie bude špecifi kované na naj-
bližšom miestnom zastupiteľstve po prerokova-
ní v komisiách.

Návrh programového rozpočtu na rok 2016
Návrh rozpočtu na rok 2016 - 2018 bol v 

riadnom časovom predstihu podrobne prero-
kovaný podľa jednotlivých položiek na pracov-
nom stretnutí starostu, poslancov a pracovníkov 
miestneho úradu s tým, boli podrobne rozve-
dené jednotlivé príjmové a výdavkové polož-
ky a programový rozpočet v nadväznosti na 
schválené vstupné údaje z úrovne mesta Koši-
ce a vstupné údaje vyplývajúce zo súčasných 
zmluvných a iných podmienok. Miestne zastupi-
teľstvo vzalo na vedomie stanovisko kontrolórky 
k návrhu viacročného rozpočtu mestskej časti 
Košice - Barca na roky 2017 - 2018 a odbor-
né stanovisko k návrhu rozpočtu na rok 2016, 
podporuje odporúčania kontrolórky miestnemu 
zastupiteľstvu v nadväznosti aj na stanoviská fi -
nančnej a stavebnej komisie. Následne schválilo 
programový rozpočet pre rok 2016 podľa pred-
loženého návrhu, a to celkový rozpočet včítane 
fi nančných operácií ako prebytkový v objeme 
- príjmy 606 771 € a výdavky 602 526 € a be-
rie na vedomie návrh programového rozpočtu 
pre roky 2017 a 2018. Zároveň miestne zastu-
piteľstvo poveruje starostu vykonávať zmeny 
rozpočtu do výšky 2 000 €, pričom týmto roz-
počtovým opatrením nie je možné meniť celko-
vý objem rozpočtovaných príjmov a výdavkov. 
O vykonaných zmenách bude informovať na 
najbližšom miestnom zastupiteľstve. 

Schválený rozpočet na rok 2016 a ďalšie 
roky je zverejnený na webovej stránke.

Zámery programového rozpočtu
Bilancia bežného rozpočtu je viacročne zo-

stavená ako prebytková, pričom prebytok bež-

Z rokovaní
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ného rozpočtu navrhujeme použiť na investičné 
výdavky resp. na krytie výdavkových fi nančných 
operácií – dohodnuté pravidelné splátky úverov 
a znižovanie dlhovej zaťaženosti mestskej čas-
ti, čo je naďalej prioritou mestskej časti v rámci 
programového rozpočtu.

Programový rozpočet na rok 2016 a rám-
cove do roku 2018 vychádza zo základných 
potrieb vitálnych funkcií obce vychádzajúc zo 
skutočnosti za rok 2015 a v rámci doposiaľ zná-
mych zdrojov sú navrhnuté základné zámery. 
Ide predovšetkým v oblasti technických prác o 

• opravu zdravotného strediska - (odstráne-
nie havarijného stavu - zatekanie, oprava daž-
ďových zvodov a žľabov úpravy pre umožnenie 
nájmu po ukončení činnosti lekárne, výmena 
okien a zateplenie 

• oprava verejných komunikácií, chodníkov 
a verejných priestranstiev, pokračovať v opra-
ve v rámci nevyhnutných úprav vo vlastnej réžii 
plus objednávka priamych opráv

• nájomné byty – oprava – nevyhnutné vý-
meny kotlov v bytovkách, opravy poškodených 
okien a fasády na bytovkách

• Účelový chodník medzi ulicami Pri pošte 
– Kubíková – po získaní stavebného povolenia 
realizácia chodníka

• komunikácie medzi hospodárskym dvorom 

a cintorínom - úpravy kamenivom na nových 
komunikáciách 

• Technická budova na Hečkovej ulici č. 14 
- oprava havarijného stavu dažďových zvodov 

• Miestny rozhlas - oprava miestneho roz-
hlasu a jeho nevyhnutné rozšírenie

• Budova MČ - kaštieľ - zabezpečiť nevy-
hnutné opravy a údržbu majetku mestskej časti 
za účelom predchádzania jeho znehodnotenia 
- výmena časti dažďových poškodených zvo-

dov s nevyhnutnou opravou poškodenej fasá-
dy, dverí ...

• pôvodné ďalšie zámery - rekonštrukcia 
kultúrneho domu, či kaštieľa boli v súčasnom 
stave stopnuté, nakoľko aj zapojenie do vý-
ziev a eurofondov predstavuje vysoký podiel 
fi nančných potrieb, ktoré nie sú kryté dotáciou 
(štúdie, projektové práce) ako aj nevyhnutná 
participácia na fi nancovaní, nehovoriac o ďal-
ších skrytých rizikách.

Napriek tomu budeme reagovať na rôzne 
parciálne výzvy, či už z úrovne ministerstiev 
alebo rôznych nadácií, a to za účelom vylepše-
nia podmienok života v jednotlivých oblastiach 
v našej mestskej časti, a to vo forme podaných 
projektov vypracovaných mestskou časťou.

Rovnako budú prijaté opatrenia s možnos-
ťou riešenia dlhodobých zámerov v súčinnosti 
s mestom Košice v nadväznosti na rokovania 
s pánom primátorom, prípadne s využitím úče-
lových združení prostriedkov na dosiahnutie 
zlepšenia stavu (komunikácií, športových are-
álov, infraštruktúry, životného prostredia ...)

Verím, že sa podarí získať ďalšie zdroje 
a  možno skúsime aj niektoré činnosti spojiť 
s dobrovoľníckou činnosťou, osobitne pri zveľa-
ďovaní verejných priestranstiev a kultúrno-spo-
ločenského vyžitia.

František Krištof - starosta

V nadväznosti na predchádzajúce rokovania na rôznych úrov-
niach a podpísania protokolu o prevode majetku miestne zastu-
piteľstvo schválilo prevod nehnuteľnosti do výlučného vlastníctva 
Mestskej časti Košice - Barca, a to parcelu č. 514/19 o výmere 2922 
m2 (Námestie mladých poľnohospodárov) a parcelu č. 514/21 
o výmere 927 m2 (Ulica Za školou). V ďalšom bode miestne za-
stupiteľstvo vzalo na vedomie návrh vysporiadania časti parcely 
č. 364/3 v rozsahu 11 m2 (ulica Kubíková) s odsunom riešenia na 
najbližšie MZ.

Prevod pozemkov
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Používanie IBAN

Dňa 4. 2. 2016 sa na miestnom úrade usku-
točnilo pracovné rokovanie vo veci súčasného 
postupu výstavby telocvične za základnou ško-
lou, a to za účasti poslancov, mestského pos-
lanca Mgr. Sidora a zástupcu realizátora Ing. 
Kardoša, ktorý požiadal o posun termínu ukon-
čenia  výstavby telocvične v nadväznosti na 
vzniklé problémy súvisiace s kanalizáciou školy, 
odstránenie jej poškodenia a bezproblémového 
napojenia príslušných sietí k novým priestorom 
telocviční. Podaná bola aj informácia o dodatku 
k zmluve o prenájmu vo veci zverenia pozemku 
za účelom zriadenia parkovacích miest a zriade-
nia oddychovo- zábavných priestorov pre deti. 
Na základe prerokovania tejto problematiky na 
samostatnom stretnutí, po podaní konkrétnej 
žiadosti zo strany YESS - Šport Centrum s.r.o. 
zo dňa 8.2.2016 miestne zastupiteľstvo súhlasí 
s predĺžením realizačného termínu do 28.8.2016. 

Aktuálne na realizáciu väčšiny platieb sta-
čí zadať číslo účtu a kód banky. Po novom sa 
ako prvá vypíše skratka SK, nasledovať bude 
kontrolné číslo účtu, kód banky, číslo účtu 
doplnené nulami, predčíslie a základné číslo 
účtu.

Hlavne pri platení v internetbankingu či 
prostredníctvom platobného príkazu v po-
bočke už budeme zadávať číslo účtu len v no-
vom 24-miestnom tvare. Doteraz pri zadaní 
čísla účtu stačilo vypísať 14 číslic.

Finančné domy ubezpečujú, že pri zadaní 
nesprávneho čísla účtu peniaze nikam nepoš-
le a čísla účtov trvalých príkazov zmenia auto-
maticky bez toho, aby ich klienti mali nejaké 
starosti.

Nové čísla bankových účtov budú vo for-
máte označovanom ako IBAN. IBAN platob-
ného partnera nájde klient napríklad priamo 
na faktúre. Svoj IBAN si klienti nájdu vo výpi-
se zo svojho účtu a v internet bankingu.  Na 
internetových stránkach bánk tiež existujú 
bezplatné online aplikácie, ktoré po zadaní 
starého čísla účtu automaticky zobrazia jeho 
podobu v novom formáte IBAN.

Okrem zložitejších čísel účtov európska 
regulácia prináša aj možnosť otvorenia lac-
nejších bankových účtov v zahraničí, znížila 
bankové poplatky v prípade posielania peňazí 
do cudziny a zrýchlila prevody medzi krajina-
mi. 

Zpracované - PB

Telocvičňa 

Je nehoráznosť, čo si niekto dovo-
lí - doviesť do Barce do poľa niekoľko 
vozidiel stavebného odpadu - zo zbú-
raného domu, je to naozaj drzosť. Pri-
tom v Barci nebola evidovaná búračka. 
Prosíme občanov, aby pri zistení takejto 
aktivity si zapísali číslo auta a dali vedieť 

na miestny úrad alebo oznámili mest-
skej polícii.

Pritom recyklačné stanice na sta-
vebný odpad fungujú. Drzosť vysypať 
odpad na cudzí pozemok a zhrabnúť 
peniaze za likvidáciu, to je poriadna 
zlodejina, za ktorú platíme všetci.

V tomto sme-
re musíme jed-
nať s mestom 
Ko šice a okres-
ným úradom vo 
veci likvidá cie 
skládok, pri  čom 
sa sna ží me nájsť 
zdroje na úpravu 
Čapašu a likvi-
dáciu súčasné-
ho stavu, čo dá 
poriadne zabrať, 
keďže sa jedná 
o vyše 2 000 m3.

Skládky, skládky, skládky
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Vandalstvo ohrozuje

Myslavský potok 
ukazuje svoju silu

Záver roka i začiatok tohto roka znovu priniesol sériu ohňos-
trojov, delobuchov. Pokiaľ by to malo byť na oslavu niečoho, či 
potešenie z nového roku pri zachovaní všetkých pravidiel, bolo by 
to v poriadku.

No hazardovanie a poškodzovanie majetku - delobuchy do 
poštových schránok, do odpadových košov v parku, rozbíjanie 
dopravných zrkadiel .... je ohrozovanie vlastného života a zdra-
via a predovšetkým vedome poškodzovanie cudzieho majetku, 
nehovoriac o robení neporiadku.  Rovnako postriekanie oplotení, 
protihlukovej steny - jej výstavba stála mnoho úsilia počas piatich 
rokov, nehovoriac o fi nančnej hodnote a jej poškodení. To už ozaj 
„nefunguje“ zdravý rozum?

Tohtoročná zima je zatiaľ slabšia, no čo do hodnoty vodných zrážok po-
riadna. Opakovane to bolo pri celodenných dažďoch, konkrétne 10.2. 2016. 
V tom čase kulminovala voda okrem iného aj v Myslavskom potoku - pri 
moste VSS, kde fotografi a z 11.2. dokumentuje silu vody, jej kulminačnú výš-
ku i úroveň zanesenia priestoru pred - pod a za mostom VSS. V tomto smere 
mestská časť požiadala príslušné orgány o prijatie opatrení, aby sa predišlo 
k vybreženiu potoka pri ďalších zrážkach. Rovnako bolo požiadané aj o od-
stránenie nebezpečného stavu -  chodník pri podjazde pri katastri (chýbajúce 
mreže) a otvorená rozvodná skriňa. 

V nadväznosti na novelu zákona  č. 401/90 Z.z. o meste Košice 
bolo potrebné upraviť platné VZN  mestskej časti o symboloch a pri-
jať nové VZN. Materiál bol 
písomne spracovaný s dô-
vodovou správou,  zverej-
nený a po prerokovaní na 
miestnom zastupiteľstve 
jednomyseľne schválený 
ako VZN č. 1/2016. 

VZN o symboloch
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Tradičné Novoročné stretnutie členov a sym-
patizantov KDH v meste Košice sa uskutočnilo 
v tomto roku  v sobotu 23. 1 2016 v Zichyho 
kaštieli  Barci. Na stretnutí sa zišli okrem čle-

nov a predstaviteľov KDH  mesta Košice na 
čele s predsedom MKV Danielom Rusnákom 
aj  viacerí hostia. Predseda KDH a podpredseda 
NR SR  Ján Figeľ s podpredsedami Miroslavou 
Szitovou, Pavlom Zajacom a Jánom Hudackým. 
Prítomný bol aj poslanec NR SR Peter Muranský 
a tiež viacerí kandidáti na poslancov  kandidu-
júcich do NR SR v marcových voľbách z mesta 
Košice aj mimo neho.  Neformálne stretnutie 
sa  začalo hymnickou piesňou  Slovensko moje, 
ktorá je neofi ciálnou hymnou KDH.  Následne 
prítomných pozdravil domáci starosta F.Krištof. 
Stretnutie sa nieslo v priateľskom duchu pričom  
hostia predniesli krátke príhovory  a stretnutie 
pokračovalo neformálnymi  osobnými rozho-
vormi a malým občerstvením.  Atmosféru stret-
nutia hudobne dotvorila Ľudová hudba Patrika 
Takáča.

Mgr. Bernard Berberich
tajomník KDH Košice, Košice okolie

Dňa 2. 2. 2016 sa následne uskutočni-
lo spoločné zasadnutie klubu  KDH v Barci  
a klubu kresťanských seniorov v Barci. Na toto 
stretnutí sa zúčastnili tiež predseda MKV KDH 
Košice Daniel Rusnák, poslanec mesta Koši-
ce B.Berberich a člen predsedníctva KDH pre 
regióny P. Bobula. poslanec NR SR Peter Mu-
ránsky a predseda KDK Staré mesto Norbert 
Lukán. Diskusia sa točila okolo postavenia 

KDH na politickej scéne  na Slovensku, v kraji 
aj v meste Košice a taktiež  prítomných zaují-
mala aktuálna predvolebná situácia.   Predse-
da KDK Barca  Milan Toth zdôraznil, že práve 
v Barci sa zakladalo KDH v meste Košice pred 
26 rokmi . Po krátkych príhovoroch nasledo-
vala osobná diskusia členov klubu a hostí.

Zasadnutie sa uskutočnílo v piestoroch 
klubu kresťanských seniorov.

Po niekoľkoročnej snahe o riešenie problému podjaz-
du pri katastri s blokáciou križovatky Južná - Gavlovičova 
- Osloboditeľov, t.j. výjazd z Barce, po poslednej intervencii 
zo strany mestskej časti sa primátorovi mesta Richardovi Ra-
šimu spolu s ministrom dopravy pánom Počiatkom podarilo 
vyriešiť majetkoprávny a technický problém s podjazdom. 
Na základe osobitného prístupu menovaných bola uzat-
vorená zmluva medzi Národnou diaľničnou spoločnosťou 
a mestom Košice o sanácii celého podjazdu vrátane technic-
kej časti - čerpadiel (80 % NDS, resp. 20 % mesto) s tým, že 
po ukončení akcie podjazd prejde do správy mesta. 

V súčasnosti NDS rieši verejné obstarávanie a následne 
dôjde k realizácii spoločného „diela“, ktoré značne vylepší 
dopravné podmienky tak pre bývalý areál VSS a kataster, 
ako aj pre občanov mestskej časti Košice - Barca. 

KDH Košice  
sa stretlo opäť 
v Barci
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Územný plán mestskej časti Košice - Barca 
bol schválený ešte v roku 1994. Postupne bolo 
realizovaných niekoľko zmien a doplnkov, po-
sledné doplnky boli schválené v roku 2012 
v decembri, išlo hlavne o územie pod hospo-
dárskym dvorom, Svetlá Pusta, Timravy, Za ih-
riskom - Platinová.

Odvtedy po spracovaní niekoľkých variant 
štúdie a predkladaných požiadaviek zo strany 
občanov, ktoré boli priebežne sústreďované na 
úrovni miestneho zastupiteľstva a následne od-
stúpené na mesto Košice - útvar hlavného ar-
chitekta. Od prijatého uznesenia mestom Košice 
od decembra 2012 je možné získať stavebné 
povolenie len po predchádzajúcej zmene, resp. 
doplnku k územnému plánu, pokiaľ dochádza 
k inému využitiu pozemku ako je v schválenom 
územnom pláne zóny Barca.  Posledné zhrnu-
tie zámerov rozvoja bolo spracované v minu-
lom roku, o ktorom sme už písali. V poslednom 
období Útvar hlavného architekta v troch prí-
padoch rozvoja - západ, juh a východ spraco-
val vstupné požiadavky na spracovanie zmeny 
územného plánu v rámci zastavanej časti.

Mesto Košice v súčasnosti vykonáva analý-
zy a štúdie jednotlivých faktorov v súvislosti so 
spracovaním nového komplexného územného 
plánu mesta Košice, o ktorom som písal v mi-
nulom čísle BS. 

Nechcem sa opakovať, no v súvislosti so sku-
točnosťou, že mestská časť nie je, resp. nemá 
na to byť investorom a správcovia sietí neza-
bezpečujú rozvoj podľa požiadaviek občanov, 
je potrebné pri rozširovaní zastavaného územia 
mestskej časti - obce, mať investora na výstavbu 

všetkých sietí, aby mohlo ísť o stavebný poze-
mok. 

To znamená, že aj keď už je pozemok - orná 
alebo iná pôda v zastavanom území v zmysle 
platného územného plánu, majitelia musia hľa-
dať spôsob realizácie a výstavby príslušných sietí 
tak, aby boli vytvorené plnohodnotné stavebné 
pozemky, ktorých cena musí zohľadňovať práve 
hodnotu sietí a ich zhodnotenia. 

Len pre Vašu orientáciu, čo stojí príslušná 
technická infraštruktúra, t.j. orientačné ceny 
na realizáciu prác vrátane materiálu, príslušnej 
projektovej dokumentácie, nevyhnutných napr. 
archeologických a pamiatkových výskumov, sta-
tických požiadaviek,  technologických postupov, 
sieťových možností a bodov napojenia,  dozo-
rov.... 
- Vodovod = 135 €/m´
- Kanalizácia = 155 €/m´
- Plynovod = 120 €/m´
- Elektrika = 105 €/m´
- Komunikácia =   60 €/m2 

pri väčších zemných prácach, 
pri výstavbe oporných múrov 
a pri zabezpečovacích prácach 
sa cena primerane navýši

- Chodník =   20 €/m2 
pri použití zámkovej dlažby 
sa cena môže meniť

V orientačných cenách nie je zahrnuté:
1. Výkup pozemkov
2. Geometrické plány
3. Projektová dokumentácia
4. Prípadný geologický prieskum

5. Prípadný archeologický prieskum
Všetky ceny sú uvedené bez DPH.

Samozrejme sú tu aj iné náležitostí, napr. 
verejné osvetlenie, dopravné značenie, poplat-
ky za vyňatie z pôdneho fondu, rešpektovanie 
podielov zelene, vyššej občianskej vybavenosti 
... to všetko niečo stojí a následne to musí aj 
niekto spravovať, resp. chcieť to prevziať do 
správy. A to sú len hlavné siete, bez domových 
prípojok.

Mestská časť v  súčasných fi nančných pod-
mienkach nemá na takéto investície do zhod-
nocovania a už vôbec do cudzieho majetku, 
naviac keď všetky miestne dane, vrátane dane 
z nehnuteľnosti, idú mimo rozpočet mestskej 
časti, t.j. do rozpočtu mesta Košice. Mestská časť 
pri súčasných fi nančných možnostiach v napätej 
situácii zabezpečuje vitálne funkcie obce, aby 
postupne vylepšovala podmienky pre tu žijú-
cich občanov. 

Je preto potrebné, pri zámeroch rozširo-
vania územného plánu hľadať, či nájsť silného 
investora za určitých dohodnutých podmienok, 
alebo hľadať možnosť združovania fi nančných 
prostriedkov a spoločne zhodnotiť vlastný ma-
jetok a vytvoriť reálny stavebný pozemok.

Aj v súčasnosti má mestská časť schválený 
územný plán s možnosťou okamžitej výstavby, 
len je potrebné doriešiť realizáciu infraštruktúry 
cez investora alebo dohodou vlastníkov - prie-
myselný park Pereš, územie pod hospodárskym 
dvorom, územie medzi ulicou Svetlá - Hraničná, 
Ulica Timravy, Gavlovičova ....

F. Krištof, I. Buľko

Územný plán nedá spávať
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Dňa 30.1.2016 sa uskutočnil 12. ročník tra-
dičného Barčianskeho bálu pod záštitou pána 
starostu Františka Krištofa. Pozvanie prijal aj 
poslanec NRSR a primátor Mesta Košice MUDr. 
Richard Raši, MPH, riaditeľ Magistrátu mesta 
Košice, Ing. Pavol Lazúr s manželkou, majiteľ 
spoločnosti JNT, s.r.o. Ing. Jozef Németh s man-
želkou a námestník primátora JUDr. Martin Pet-
ruško s manželkou. 

Veľmi nás teší, že vo veľkej konkurencii bálov 
a plesov konajúcich sa v širokom okolí, sa nám 
neustále darí držať vysoký záujem o túto akciu, 
o čom svedčali aj rekordne rýchlo vypredané 
vstupenky. 

Atmosféra bálu sa tento krát niesla v retro 
duchu 70. – 80. rokov. O výbornú zábavu sa po-
starala prvotriedna hudobná skupina Relax /Ar-
vaiovci/, ktorá nám zahrala až do skorého rána. 
V rámci programu vystúpil tanečný pár z ta-
nečného štúdia Soul z Prešova, krásne dievčatá 
a šarmantní fešáci z tanečnej školy D. S. Štúdio 
predviedli vynikajúce vystúpenie z muzikálu Po-
máda a z oblasti funky. 

Svojou návštevou nás poctil aj známy Jož-
ko Jožka. Počas jeho vystúpenia neostalo jedno 
oko suché a bránice od smiechu poriadne pre-
cvičené. Celým večerom nás sprevádzal mode-
rátor a spevák Filip Lenárth, ktorý nás potešil 
aj svojim nezabudnuteľným speváckym vystú-
pením, počas ktorého bolo na parkete pekne 
veselo. Samotný začiatok bálu otvoril hostiteľ, 
p. starosta František Krištof spoločným prípit-

kom a prianím dobrej zábavy, čo aj naplnilo 
naše očakávania. Hostia sa zabávali počas ce-
lého večera až do skorého rána.

Ja osobne, ako prednostka MČ Košice – Bar-
ca, ďakujem pánovi starostovi za dôveru a mož-
nosť realizovať a organizovať priebeh príprav 
celého Barčianskeho bálu už  po piaty krát a do-

volím si tvrdiť, že bol to jeden z najvydarenejších 
posledných ročníkov, o čom svedčal aj neustále 
plný parket tancujúcich a zabávajúcich sa hostí. 

Ďakujem aj výborným kolegom a kolegyniam 
z miestneho úradu, ktorí trpezlivo a ochotne 
participujú na spoločných prípravách, aby bola 
naša akcia vždy na lepšej, vyššej a krajšej úrovni.  

Fotografi e si môžete pozrieť aj na stránke 
http://www.barca.sk/index.php/fotogaleria/category/21-barciansky-bal-2016-retro-70-80-roky, 

príp. stránka www.barca.sk v sekcii Fotogaléria. Hostia, ktorí majú záujem o fotografi e z Barčianskeho bálu, si 
ich môžu vyzdvihnúť na miestnom úrade, avšak je potrebné so sebou priniesť USB kľúč. 

Ďakujeme aj sponzorom, ktorí ochotne 
podporili náš Barčiansky bál:

» DIAGMED – p. MUDr. Ganajová
» V.I.P. Fashion – rod. Perháčová

» Montrúr, s.r.o. – Ing. Juraj Ondira
» Penzión Gabriel

» JNT s.r.o. – p. Ing. Jozef Németh
» Kadernícky salón Andres, Mlynská 27,

» MVDr. Ondrej Breja
» Salón Woman, Mlynská 37

» Kovmet Slovakia, s.r.o. – p. Anton Zachar
» Hyundai s.r.o., Južná trieda 78, Košice
» M-stream s.r.o. – p. Miloslav Maťaš

» Kaderníčka p. Vierka Šimeková
» Agentúra Daisy – manželia Bérešoví

» p. Ondrej Špirko
Verím, že nám priazeň zachováte aj naďalej 

a vidíme sa znova o rok.
PhDr. Mária Kmecová, 

prednostka MČ Košice – Barca
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Rodina je všetko!
Rodina je základ všetkého!

Rodina sú ľudia,
ktorí sa postavia za Teba, 

keď Ti je zle!
S rodinou môžeš vždy rátať!

Rodina Ťa podrží!
Rodina Ťa chápe takého aký si!

Rodina je veľká!
Rodina je vždy a bude!

PK

Óda na rodinu

V januári tohto roku sa pod ochrannými 
krídlami Občianskeho združenia MMA Psycho 
Team Košice a Shotokan karate Košice - Barca, 
vytvorilo v priestoroch Fitness Club AQUA, CEN-
TRUM BOJOVÝCH ŠPORTOV A SKUPINOVÝCH 
CVIČENÍ. 

Projekt vznikol na podnet návštevníkov fi t-
ness centra a zároveň ako reakcia na slová pri-
mátora mesta Košice MUDr. Richarda Rašiho, 
PhD, MPH, kde v rámci projektu Európske mesto 
športu - Košice 2016, vyzval k športovaniu čo 
najväčší počet obyvateľov mesta všetkých ge-
nerácií. 

Cieľom tohto centra je priviesť ľudí všetkých 
vekových kategórií do fi tka a poskytnúť im pod-
mienky na pohybové vyžitie sa spôsobom, ktorý 
im vyhovuje čo najviac. Preto okrem klasického 
posilňovania môžu využiť aj iné športové odvet-
via ktoré sú vytvorené tak, aby ľudí pripravili na 
akúkoľvek fyzickú záťaž a aby im pomohol získať 
všeobecnú kondíciu. Silové a kondičné progra-
my kombinujúce rôzne tréningové metódy a ná-
radia motivujú návštevníkov centra k odskúšaniu 
nového prístupu k tréningu a cvičeniu, pod ve-
dením skúsených a certifi kovaných inštruktorov. 

Napriek krátkemu časovému obdobiu, ktorý 
uplynul od spustenia centra do prevádzky až do 
dnešných dní, evidujeme enormný nárast náv-
števníkov, ktorí využívajú skupinové cvičenia ako 
napr. TRX, Jumping, ženskú sebaobranu, detské 

karate, či hit medzi kruhový-
mi cvičeniami - High Intensity 
Training.

 Záujem o tieto pohybové 
aktivity je u obyvateľov mesta 
na vzostupe a podmienky na 
ich vykonávanie sú v ,,bar-
čianskom fi tku,, široko ďaleko 
bezkonkurenčné a to sa týka 
aj cien.     

Pestrá škála permanen-
tiek ich kombinovanie a vý-
hodné ceny sú v porovnaní 
s centrom mesta za podobné 
cvičenia suverénne najnižšie 
a v kombinácii s priateľskou, 
skoro až rodinnou atmosfé-
rou ktorá vo fi tness centre 
vládne, spolu tvoria dokonalé 
prostredie na pohybový re-
lax.  

Exel René
štatutárny zástupca

MMA Psycho Team Košice
tel. 0911 655 093

mmapsychoteam@gmail.com

Vážení Barčania, v tomto roku po už tradič-
nom Barčianskom bále pre Vás naša samosprá-
va pripravuje ďalšie kultúrne podujatia vrátane 
Majálesu a Katarínskej zábavy, ktoré v uplynulom 
roku mali svoju premiéru, ale boli nemenej ús-
pešné.

Popri kultúre samozrejme nezabúdame ani 
na šport - ten je predsa najlepším pomocníkom 

nášho zdravia  a fyzickej kondície. Práve preto je 
našim cieľom zvýšiť počet a kvalitu športových 
podujatí pre Vás Barčanov vo všetkých vekových 
kategóriách. 

V tomto roku sú Košice európskym mestom 
športu, vďaka ktorému má naša mestská časť 
možnosť čerpať dotáciu z rozpočtu mesta na 
športové aktivity v roku 2016 vo výške 5000 EUR.

Presadzujeme otvorenú samosprávu, preto si 
dovoľujem osloviť Vás milí Barčania s ponukou, 
aby ste sa aktívne zapojili či už svojimi nápadmi, 

alebo aj pomocou vytvárať nové športové akcie. 
Neváhajte a oslovte ma, alebo ktoréhokoľvek 
člena komisie do 31.marca. Vaše námety prero-
kujeme na zasadnutí komisie a následne spolu so 
starostom a poslancami na najbližšom zasadnutí 
zastupiteľstva našej MČ, aby sme vytvorili plán 
športových aktivít s čo najefektívnejším využitím 
fi nancií z mesta vo forme uvedenej dotácie.

Budem veľmi rád, ak sa nám spolu poda-
rí spestriť športové aktivity v obci a vytvoríme 
možnosti pre stretnutia všetkých Barčanov.

Daniel Antal, 
poslanec Miestneho zastupiteľstva v Barci 

a predseda Komisie sociálnej a zdravotnej, 
pre kultúru, šport, klubovú činnosť a cirkví.

mobil: 0911 36 26 16
e-mail: danielantal111@gmail.com
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Už starí Rimania na ňu nedali do-
pustiť a kapustu považovali za všeliek. 
Dokonca verili, že jej šťava zmierňuje 
príznaky opitosti. Kapusta má však aj 
mnohé iné klady, o ktorých ste možno 
ešte nepočuli. Vedeli ste napríkald, že 
pomáha proti demencii a má dvakrát 
viac vitamínu C ako citróny? 

Pestovali ju i Kelti a od nich sa to 
naučili Slovania, ktorí zistili, že kapus-
ta sa dá nakladať a tým jej dali nový 
rozmer. Pre jednoduchú úpravu a dlhú 
skladovateľnosť sa veľmi rýchlo stala 
jednou z hlavných zložiek potravy. 
Kapusta sa postupne šľachtila a dnes 
si môžeme pochutnávať na mnohých 
odrodách bielej a červenej kapusty. 
Medzi najbežnejšie druhy patrí hláv-
ková kapusta, potom je to čínska a pe-
kingská kapusta.

Kapustou proti Alzheimerovi 
Už Hippokrates poznal účinky tejto zeleniny 

a strúhanú kapustu so soľou predpisoval svojim 
pacientom pri problémoch s cystami a boles-
tivom močení. Obsahuje obrovské množstvo 
vitamínu C. V kapuste je ho dvakrát viac ako 
v citrónoch, preto je odporúčaná ako prevencia 
proti nachladeniam a chrípke. Obsahuje toľko 
odnoží vitamínu B, že hovoríme o B komple-
xe.Látka inositol, sa radí k „béčku“, je dôležitá 
pre tvorbu bunečných membrán, má pozitívne 
účinky na svaly a mozog. Pôsobí aj ako pre-
vencia proti Alzheimerovej chorobe. Stará sa 
o správny metabolizmus a bráni ukladaniu tu-
kov na vnútorných orgánoch.

Spomaľovač starnutia 
Skupinu vitamínu A zastupuje beta-karotén, 

ktorý hrá významnú rolu pri ochrane pokožky 
pred poškodením pri nadmernom opaľovaní. 
Vitamín E patrí medzi najvýznamnejšie anti-
oxidanty v tele. Chráni bunky pred oxidačným 
stresom, pomáha spomaľovať starnutie a pô-
sobí ako prevencia proti nádorovému bujneniu. 
V kapuste konzumujete i vitamín K, starajúci sa 
o správnu zrážanlivosť krvi. Vďaka obsiahnuté-
mu selénu pomáha pri znižovaní krvného tlaku.

• Samozrejme, kapuste nechýbajú ani ďalšie 
stopové prvky a minerálne látky ako je draslík, 
železo, vápnik a zinok, ktoré si telo nedokáže 
samo vytvoriť, ale nevyhnutne ich potrebuje 
pre správne fungovanie.

• Kapusta na žalúdočné vredy a hemeroidy 
Vysoké množstvo vlákniny pomáha udržo-

vať črevnú mikrofl óru, zlepšuje zápchu a tým 
napomáha liečbe hemoroidov. Kapusta obsa-
huje látku, ktorá urýchľuje hojenie žalúdočných 
vredov. Pri liečbe pomáha čerstvá šťava zo su-
rovej kapusty, ktorú využijete i pri pálení záhy, 
ale s objemom požitej šťavy to nepreháňajte. 
Veľké množstvo tejto šťavy každý deň by moh-
lo  znemožniť vstrebávanie železa a vyvolať 
málokrvnosť.

Červená alebo biela? 
Zloženie červenej a bielej kapusty je pri-

bližne rovnaké. Akurát v červenej kapuste je 
navyše pigment anthokyan chrániaci mozgové 
bunky. V súčasnej dobe sa skúma využitie tohto 
antioxidantu pri prevencii a liečbe Alzheimero-
vej choroby.

Kvasená kapusta 
Najlepšie využijete všetky účinné látky ob-

siahnuté v kapuste, keď budete jesť „surovú“ 
kyslú kapustu. Kyslá kapusta navyše obsahuje 
vitamín B12 – kobalamín, ktorý vzniká až kva-
sením. Tento protistresový vitamín blahodarne 
pôsobí na nervovú sústavu a mozog.

Kyslá kapusta potláča rast polypov v hru-
bom čreve, čo je vlastne predrakovinový stav, 
ženám zase zvyšuje odolnosť proti rakovine pŕs 
a vaječníkov. Výskumy odborníkov na výživu 
z londýnskej univerzity ukázali, že kyslá kapusta 
je účinné afrodiziakum.

Čerstvá i kyslá kapusta však spôsobujú 
plynatosť, preto si jej konzumáciu neplánujte 
pred rôznymi dôležitými spoločenskými uda-
losťami.

Cesta za štíhlejšou líniou 
Hlavnou výhodou kapusty je, že obsahuje 

veľa vlákniny, ktorá rýchle zaplní žalúdok, čím 
skonzumujete menej potravín v rámci jedného 
jedla. Ďalším plusom pre ňu je to, že podporuje 

trávenie. Keďže má kapusta v surovom stave 
len 105 kJ na 100 g je výborným pomocníkom 
pri zhadzovaní nadbytočných kilogramov. Väč-
šine dietárov sa teraz určite spravili hviezdičky 
pred očami, pretože si predstavili najznámejšiu 
kapustovú diétu schovanú pod názvom tu-
kožravá polievka. Pri tejto diéte sa konzumuje 
len polievka z kapusty a iných druhov zeleni-
ny po dobu 7 dní. Týmto sa vám určite poda-
rí nejaké tie kilá zhodiť, ale je veľké riziko, že 
po návrate ku klasickej strave sa váha vráti na 
vyššie čísla. A pravdepodobne vám to sprotiví 
kapustu na veľmi dlhú dobu. Účinným chutným 
pomocníkom a požieračom tuku je odvar z ka-
pusty zmiešaný s grepovou šťavou.

Prečistí vám telo i pleť
Známe sú aj očistné účinky tejto skvelej ze-

leniny. Stačí ráno alebo 3 hodiny po hlavnom 
jedle vypiť 20 ml čistej šťavy z kyslej kapusty. 
Prečistíte si tým organizmus a podporíte imuni-
tu. Po vypití šťavy je lepšie zdržiavať sa doma, 
inak sa môže stať, že zažijete krušné chvíle pri 
hľadaní toalety.

Kapustu je možné použiť aj ako domáci 
kozmetický prípravok. Rozmeľte 70 g kapus-
ty na mlynčeku na mäso, pridajte jeden žĺtok, 
5 kvapiek vitamínu E a 2 lyžice otrúb. Všetky 
tieto prísady zamiešajte a naneste na čistú pleť. 
Nechajte pôsobiť 20 minút a umyte teplou 
vodou. Potom ešte tvár striedavo opláchnite 
teplou a studenou vodou a natrite ju ricínovým 
olejom. Táto maska je účinná pri kožných aler-
giách, ekzémoch a odstraňovaní vrások.

Chutná na stovky spôsobov 
Čerstvú kapustu môžete nakrájať do šalátu, 

prípadne z nej uvariť polievku, ďalšou úpravou 
sú čalamády. Najobľúbenejšia je však kyslá ka-
pusta, na ktorú má každý svoj rodinný recept. 
Je vhodná ako príloha k mäsu, alebo ako sa-
mostatné jedlo s knedlíkom alebo zemiakmi. 
Dá sa kombinovať s veľkým množstvom pokr-
mov, preto sa bez nej nezaobíde ani nemecká, 
poľská, či ruská kuchyňa.

Kapusta, kapusta ...
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■ Klinček
Bez klinčeka, ktorý svoje meno získal skutoč-

ne vďaka svojmu vzhľadu, si nedokážeme pred-
staviť hlavne zimné mesiace. Jeho vôňa na nás 
číha na každom rohu, z cukroviniek, vareného 
vína, z ovocných kompótov ... Pritom by sme sa 
nemali báť ho používať ani počas zvyšku roka. 
Toto korenie totiž obsahuje železo, vitamín C 
a omega-3 mastné kyseliny. Toto všetko dohro-
mady potom pomáha nášmu krvnému obehu 
a srdcu udržiavať sa v kondícii.

 Ak chcete spoznať skutočne kvalitný 
a čerstvý klinček, hoďte ho do vody. Ak pláva, 
je to v poriadku.
■ Majorán
Jeho omamná vôňa, ktorá sa šíri z hrnca 

zemiakovej polievky, je jednoducho bezkonku-
renčná! Majorán nechýba snáď v žiadnej do-
mácnosti - a snáď ani v žiadnom jedle. S jeho 
používaním sa nemusíme vôbec ostýchať. Má 
totiž upokojujúci účinok na nervovú sústavu, 
o čom by mali vedieť všetci ľudia, ktorí sú v ne-
ustálom strese, trpia depresiami alebo napríklad 
aj migrénami. Podľa starého rozprávania zvlád-
ne aj zahnať žiaľ z nešťastnej lásky. Ak ale trpíte 
skôr menštruačnými bolesťami než na zlomené 
srdce, potom je majorán správna voľba aj pre 
vás.
■ Škorica
Škorica je jedno z najtajomnejších korení. 

Patrí k tým najstarším a jej chuť môže byť buď 
sladká, alebo pálivá. Podľa toho, čo si vyberie-
me a do čoho ju pridáme. Toto staré korenie 
je obľúbené ale aj z iného dôvodu. Vedci robili 
výskum, počas ktorého podávali vybraným ľu-
ďom s cukrovkou druhého typu jednu čajovú 
lyžičku škorice denne. Počas štyridsiatich dní sa 
im znížila hladina cukru v krvi až o 20%. To je 

teda skvelá správa pre všetkých diabetikov 
a ľudí so sklonmi k tomuto ochoreniu. Ďalšie 
štúdie potom ukázali, že ľudia, ktorí žujú škori-
cové žuvačky alebo si aspoň raz denne pričuch-
nú k tomuto korenia, dokážu myslieť jasnejšie 
a pomáha to ich dlhodobej pamäti.
■ Muškátový oriešok
Podobné účinky ako škorica má aj muškáto-

vý oriešok. Podľa niekoľkých štúdií, vykonaných 
nezávisle na sebe, dokáže znižovať hladinu 
cukru v krvi. Muškátový oriešok by teda mal byť 
úplne bežnou súčasťou kuchyne každého dia-
betika. Navyše pomáha uvoľňovať inzulín zo sli-
nivky brušnej, kde sa tvorí a odkiaľ pri cukrovke 
neodchádza. Pomáha tiež správnemu fungova-
niu obličiek, čo je pri diabete veľmi dôležité. 
■ Bazalka
Bazalku má veľa ľudí spojenú hlavne s talian-

skou kuchyňou, kde je nevyhnutnou súčasťou 
snáď každého pokrmu. Našťastie zohnať túto 
bylinku aj u nás nie je žiadny veľký problém, 
a tak sa aj my môžeme tešiť nielen z jej chu-
te, ale aj ďalších vlastností, ktoré má. Podporuje 
totiž trávenie a vylučovanie žalúdočných štiav, 
zabraňuje nadúvaniu. Vymyslite si nejaký pokrm 
s bazalkou, aj keď máte zlú náladu a potrebuje-
te upokojiť nervy. V neposlednom rade nám za 
jej konzumáciu poďakujú aj naše obličky.
■ Zázvor
V zimných mesiacoch je zázvor verným 

spoločníkom všetkých, ktorí sa nedokázali včas 
ubrániť všemožným nachladnutiam a chrípkam, 
ktoré na nás útočia zo všetkých strán. Na jeho 

konzumáciu by sme ale nemali zabúdať ani po-
čas zvyšku roka. Antioxidanty, ktoré sú v tomto 
korení obsiahnuté, pomáhajú preventívne nie-
len proti už spomínaným nachladnutiam, ale aj 
proti rakovine.
■ Tymian
Ak zabrúsime do francúzskej kuchyne, ne-

môžeme sa nestretnúť s tymianom. Pre túto 
gastronómiu je typický, ale používa sa takmer 
všade. Okrem skvelej chuti pomáha našej zaží-
vacej sústave. Uľavuje totiž pri chronických zá-
paloch žalúdka, zastavuje hnačku a zmierňuje 
nadúvanie. Tymian by doma mali mať aj všetci tí, 
ktorí často trpia na kašeľ. Niekedy sa udáva, že 
je to prírodné antibiotikum. Ale pozor, zase to 
s jeho konzumáciou príliš nepreháňajte, mohli 
by ste sa aj otráviť. Tymian je skvelý k mäsu a vy 
si ho teraz môžete jednoducho rozmnožiť.
■ Čierne korenie
Korením života je bezpochyby aj čierne ko-

renie, hoci na to niektorí môžu mať iný názor. 
Ale jeho štipľavá chuť stimuluje chuť do jedla 
a zabraňuje nadúvaniu. Čierne korenie totiž 
obsahuje látku piperín, ktorá má protizápalo-
vé účinky a do istej miery môže mať aj účinky 
anestetické. Pomáha vstrebávať selén a vitamíny 
skupiny B a niektorí tvrdia, že dokáže spomaliť 
rast rakovinotvorných buniek v prsníkoch. Kaž-
dá minca má ale dve strany a tak, ako pre nie-
koho môže byť korenie prospešné, pre druhého 
je skôr škodlivé. Vyhýbať by sa mu mali ľudia 
s chronickými zažívacími ťažkosťami a tí, ktorí sa 
snažia zbaviť nejakého toho prebytočného kila.

Tajomstvá korenín

Výtlky, opravy
Opäť končí zima a s ňou prichádzajú výtlky, poškodené cesty ....
V rámci svojich možností mestská časť zabezpečila aspoň dočasné úpravy - vysypanie drvou nové komunikácie medzi hospodárskym dvorom 

a cintorínom, pri železničnej stanici a ďalšie výtlky na komunikáciách, ktoré budú opravené v réžii mesta, resp. mestskej časti. Koncom februára už aj 
mesto začalo s dočasnou úpravou na komunikáciách, kde premáva MHD, t.j. čiastočne Barčianska a Hraničná, Abovská a časť Hečkovej ulice. 

Pri varení premýšľame iba nad tým, či bude kombinácia korenia skvele chutiť. Lenže 
tieto zázračné dochucovadlá majú aj iný efekt, než je len dodanie chuti pri varení. Mnohé 
z nich sú aj veľmi zdravé...
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V roku 2015 členovia Senior-
klubu v Barci sa schádzali v B-klu-
be pravidelne 2x mesačne, spolu sa 
uskutočnilo 22 stretnutí za celkovej 
účasti 592 členov a 5 hostí. Všetky 
aktivity klubu sa konali podľa plánu 
práce, ktorý pripravila samospráva. 
Každé stretnutie dokumentuje zá-
pisnica, prezenčná listina a kronika, 
v ktorej sú zaznamenané i ostat-
né aktivity. Stretnutia v klube boli 
tematický rôznorodé, prednášky 
so zdravotným zameraním, pre 
záhradkárov, spoločné cvičenie, 
zaujímavosti z histórie i súčasnosti, 
z domova a zo sveta, z histórie vý-
znamných dní a sviatkov, tradičné 
výstavky s veľkonočnou tematikou, 
ručné práce a dopestované plo-
dy, fašiangové posedenie pri šiš-
kách, oslavy jubileí našich členov, 
mikulášska nádielka, rozlúčka so 
starým rokom. V roku 2015 sme 
sa zúčastňovali i celomestských 
podujatí organizovaných Radou 
seniorov v spolupráci s vedením mesta na čele s pá-
nom primátorom Richardom Rašim, ktoré sa konali 
v Spoločenskom pavilóne. Valentín, MDŽ, Mesiac 
úcty k starším, Čarodejnícka zábava (spolu 96 čle-
nov). V letných mesiacoch sa uskutočnili 3 vydarené 
trojgeneračné zájazdy do Sárospataku za účelom 
relaxu a zdravotnej regenerácie, v jeseni sme 2 x 
cestovali vlakom do Vysokých Tatier na Rainerovú 
chatu - okolo vodopádov k Bilíkovej chate, Štrbské 
pleso - areál snov FIS, vila Marína, v ktorej žila poet-
ka Maša Haľamová.

V Mesiaci úcty k starším Ďakovným listom od 
pána primátora za dlhoročné členstvo, aktívny prí-
nos pre klub a zároveň k 90. narodeninám bol poc-
tený pán Ján Petro. Predsedníčka samosprávy sa 
pravidelne zúčastňovala zasadnutí Rady seniorov.

Spolupracovali sme s kresťanskými seniormi 
z Barca a stretávali sme sa na spoločných poduja-
tiach. Pán starosta František Krištof medzi nás za-
vítal 2x s poďakovaním za úspešné voľby a k MDŽ 
obdaril naše členky pekným kvetom. Ku Dňu matiek 
pekným programom nás potešili žiačky ZŠ Barca. 
Finančné prostriedky (členské príspevky, dotácia 
z MČ, sponzorský príspevok od pána mestského 
poslanca Igora Sidora) sme využívali v prospech 
našich členov pri meninách, jubileách, významných 
sviatkoch a na zájazdy, navštívili sme členov v cho-
robe (p. Hamráková, p. Pačindová) a rozlúčili sme 
sa so zosnulými (p. Kušnírová, p. Farkaš, p. Vanko, 
p. Janitorová).

Na záver chcem vyjadriť vďaku všetkým, kto-
rým záujem, úcta a pozornosť k našim šedinám nie 

sú ľahostajné a tým prispievajú k spríjemneniu je-
sene nášho neraz neľahkého života : p. primátorov 
Richardovi Rašimu, p. starostovi Františkovi Krišto-
fovi, p. poslancovi Igorovi Sidorovi, našim autobu-
sovým prepravcom p. J. Lenártovi a D. Nagyovi, 
pracovníčkam miestneho úradu a poslancom MZ. 
Zároveň prosíme, aby nás i naďalej podporovali  
v činnosti Seniorklubu, za čo vopred ďakujeme.

Ďakujem samospráve i všetkým aktívnym čle-
nom za ich ochotu, obetavosť a všestrannú pomoc 
a podporu.

Ako každý rok i teraz pripomínam, že by sme 
radi privítali medzi nami nových členov - príďte 
medzi nás!!!

Marcela Daruová - predsedníčka samosprávy

Aj keď čas vianočný je už dávno za nami, nemožno si nepripomenúť živý 
betlehem - maštaľka aj s osadenstvom počas vianočných sviatkov.

Že táto „osada“ s jasličkami už ďalší rok fungovala v Barci, 
poďakovanie patrí predovšetkým dobrovoľníkom, ktorí tento 
„Betlehem“ postavili, prevádzkovali a starali sa o bezpečnosť, 

či materiálové zabezpečenie. Boli to páni Jožko Široký, Imrich Varga, 
Tomáš Varga, František Varga, Fričovský Tibor, Mgr. Ľubomír Mačko 

a poslanec Marek Rusnák. Poďakovanie patrí aj vedeniu Strednej 
veterinárnej školy za poskytnutie zvieratiek. Ide určite o zaujímavú akciu, 

za čo patrí všetkým, aj nemenovaným aktérom poďakovanie.

Seniorklub bilancoval

Poďakovanie


